



February 15, 2019

Dear Colleagues:

The Champlain Regional Cancer Program oversees the quality and delivery of cancer services for the residents of the Champlain Region. The cancer program is a network of stakeholders, healthcare professionals and organizations involved in many aspects of cancer care.

There are four cancer screening programs in the Champlain region:

- Ontario Breast Screening Program (OBSP)
- ColonCancerCheck (CCC)
- Ontario Cervical Screening Program (OCSP)
- Lung Cancer Screening Pilot for People at High Risk (HR LCSP) pilot

In the summer of 2018, the Integrated Cancer Screening and Prevention Program (ICS team) partnered with Cancer Care Ontario (CCO) to conduct a mapping exercise based on census data to identify areas where screening rates are low. The ICS team also conducted an environmental scan focusing on primary care providers, cancer screening managers, and most importantly, patients, to identify and understand challenges to cancer screening.

We are now reaching out to regional stakeholders in order to work together to develop improvement initiatives focused on increasing screening rates and facilitating healthier populations. For this reason, we would like to invite you to a series of information sessions being held in key areas including Hawkesbury, Cornwall, Petawawa, Pembroke and Renfrew.

We thank you for your support in working together to improve screening rates and promoting healthier populations in your area. **To register for this event or for further information regarding the sessions, please call 613-798-5555 ext. 15811 or email jdeloe@toh.ca.**

Area	Date	Time	Location
Pembroke	March 4, 2019	17:30	Carefor Health & Community Services: 700 MacKay St.
Renfrew	March 18, 2019	17:30	GEM Hall: Groves Park Lodge, 127 Raglan St. S
Cornwall	March 19, 2019	17:30	The Cornwall Knights of Columbus Hall: 205 Amelia St.
Hawkesbury	March 25, 2019	17:30	Stephanie's Grill and Bar: 1680 Highway 34

Sincerely,

Debra Bournes, RN, PhD
Chief Nursing Executive and Vice President, Clinical Programs, The Ottawa Hospital
Regional Vice President, Champlain LHIN Cancer Services, Cancer Care Ontario



Le 15 février 2019

À l'attention des collègues :

Le Programme régional de cancérologie de Champlain surveille la qualité et la prestation des services de cancérologie offerts aux personnes habitant dans la région de Champlain. Il s'agit d'un réseau d'intervenants, de professionnels de la santé et d'organismes qui s'occupent de différents volets des services de cancérologie.

Il existe quatre programmes de dépistage du cancer dans la région de Champlain :

- Programme ontarien de dépistage du cancer du sein
- Contrôle Cancer Colorectal
- Programme ontarien de dépistage du cancer du col de l'utérus
- Projet pilote de dépistage du cancer du poumon pour les personnes présentant un risque élevé

À l'été 2018, l'équipe du Programme intégré de dépistage et de prévention du cancer (PIDPC) a collaboré avec celle d'Action Cancer Ontario pour repérer les secteurs où les taux de dépistage sont faibles en se basant sur des résultats de recensements. L'équipe du PIDPC a aussi réalisé une analyse de l'environnement axée sur les fournisseurs de soins primaires, les gestionnaires de programmes de dépistage du cancer et, le plus important, sur les patients dans l'objectif de relever et de comprendre les obstacles au dépistage du cancer.

Nous sollicitons maintenant la collaboration d'intervenants régionaux pour élaborer des initiatives d'amélioration axées sur le rehaussement des taux de dépistage et de la santé des populations. C'est pourquoi nous aimerions vous inviter à une série de séances d'information qui auront lieu dans des régions clés, notamment à Hawkesbury, à Cornwall, à Petawawa, à Pembroke et à Renfrew.

Nous vous remercions de votre soutien pour nous aider à accroître les taux de dépistage et à promouvoir la santé des populations dans votre région. **Pour et vous inscrire aux séances, ou pour plus de renseignements, appelez au 613-798-5555 (poste 15811) ou écrivez à jdelloe@lho.ca.**

Ville	Date	Heure	Lieu
Pembroke	4 mars 2019	17 h 30	Services et soins de santé communautaire Carefor : 700, rue MacKay
Renfrew	18 mars 2019	17 h 30	Salle GEM-Groves Park Lodge : 127 rue Raglan sud
Cornwall	19 mars 2019	17 h 30	The Cornwall Knight of Columbus Hall : 205 rue Amelia
Hawkesbury	25 mars 2019	17 h 30	Stephanie's Grill & Bar : 1680 autoroute 34

Je vous prie de recevoir mes sincères salutations,

Debra Bourne, RN, PhD
Chef des Soins infirmiers et vice-présidente des Programmes cliniques, L'Hôpital d'Ottawa;
vice-présidente régionale, Programme de cancérologie du RLISS de Champlain, Action Cancer Ontario